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KECSKEMÉT MEGYEI JOGÚ VÁROS 

KÖZGYŰLÉSE 

Értékmegőrzési Bizottság 

6000 Kecskemét, Kossuth tér 1. 

___________________________________________________________________________ 

 

1550-18/2022. 

 

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése 

Értékmegőrzési Bizottság, valamint a 

Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság 

2022. november 22-én (kedden) 8.30 órakor 

megtartott rendkívüli együttes üléséről 

 

 

 

Az ülés helye:  Városháza 

(Kecskemét Kossuth tér 1. I/2.) 

 

Az ülés időtartama:  8.30 órától – 9.00 óráig 

 

Jelen vannak: 

 

Értékmegőrzési Bizottság: 

Dr. Fekete Gábor  bizottsági elnök       

  Török Józsefné  bizottság alelnök        

Lévai Jánosné   bizottsági tag 

Király József   bizottsági tag    

  Győrfi Róbert   bizottsági tag    

Dr. Rigó Orsolya   bizottsági tag   

Kisházi Antónia  bizottsági tag  

(7 fő) 

 

Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság: 

Lejer Zoltán   bizottsági elnök 

    Kósa József   bizottsági alelnök 

   Bodrozsán Alexandra  bizottsági tag 

Szamler László   bizottsági tag 

Makai László Róbert  bizottsági tag 

(5 fő) 

   Távol vannak: 

Dr. Bus András Gábor  bizottsági tag 

Kohajda László   bizottsági tag 

   (2 fő) 

 

További meghívottak: A mellékelt jelenléti ív szerint. 
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Dr. Fekete Gábor: 

 

Köszönti a megjelenteket. A jelenléti ív alapján megállapítja, hogy az Értékmegőrzési 

Bizottság 7 fővel, a Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság 5 fővel 

határozatképes, ezért az ülést megnyitja. 

 

Ezt követően a kiküldött meghívó szerint javaslatot tesz az ülés napirendjére.  

 

Megkérdezi az Értékmegőrzési Bizottság tagjait, ki ért egyet a kiküldött napirenddel? 

 

Szavaztatást követően megállapítja, hogy a bizottság az ülés napirendjét 7 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbiak szerint fogadja el: 

 

64/2022. (XI.22.) ÉmB. sz. határozat 

Az ülés napirendje 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Értékmegőrzési Bizottság az ülés napirendjére az 

alábbi határozatot hozta: 

 

1. A Történeti Főtér Együttes területén szervezésre kerülő szabadtéri rendezvény 

véleményezése   

Előterjesztő: Dr. Homoki Tamás alpolgármester  

 

Értesítendő: 

1.) Bizottság tagjai 

2.) Irattár  

 

 

Dr. Fekete Gábor: 

 

Megkérdezi a Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság tagjait, ki ért egyet a 

kiküldött napirenddel? 

 

Szavaztatást követően megállapítja, hogy a bizottság az ülés napirendjét 5 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbiak szerint fogadja el: 

 

53/2022. (XI. 22.) KVAB. számú határozat 

Az ülés napirendje 

 

 

A Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság az ülés napirendjét az alábbiak 

szerint fogadja el:  

 

1.) A Történeti Főtér Együttes területén szervezésre kerülő szabadtéri rendezvény 

véleményezése 

Előterjesztő: Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

 

A határozatról értesülnek: 

1-7.) A bizottság tagjai 

8.) Irattár 

* * * 
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1. NAPIRENDI PONT 

 

A Történeti Főtér Együttes területén szervezésre kerülő szabadtéri rendezvény 

véleményezése 

Előterjesztő: Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

(Az alpolgármester 1912-14/2022. számú előterjesztése a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

 

 

Dr. Fekete Gábor: 

 

Felhívja a bizottsági tagok figyelmét arra, hogy az ülés előtt kiegészítő helyszínrajzok 

kerültek kiosztásra mellékletként.  

 

Ezt követően elmondja, hogy az előterjesztés szerint december 23-án zárul az adventi vásár, a 

kérelmek viszont január 8-ig szólnak. Megkérdezi ezért, hogy miből adódik ez az eltérés?  

 

Barta Dóra,  

a Hírös Agóra Kulturális és Ifjúsági Központ Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója: 

 

Több tekintetben is történt módosítás, amelyeket az alábbiak szerint foglal össze:  

 

A program elnevezésével kapcsolatosan elmondja, hogy jellemzően minden évben változni 

fog a téli fesztivál fantázianeve. A tavalyihoz képest így azzal a változással élnek, hogy „Régi 

idők karácsonya” az idei elnevezés, amelyet minden felekezettel egyeztettek, és akik 

jóváhagyását is bírják - támogatva az elképzelést.  

 

Az előző időszakok még nem a takarékosság jegyében zajlottak, ezért a korábbi években 

egyértelműen a fényközpontúságra helyezték a hangsúlyt. Idén viszont a régi időket idéző 

hangulatteremtés a fesztivál gondolatrendszere. Ennek megfelelően mind 

energiafelhasználásában, mind pedig miliőjében szerették volna ezt az értéket végig vinni. A 

bizottsági tagok előtt szereplő térképről látszik, hogy közterület-használati szempontból némi 

módosítással éltek a szervezők úgy, hogy a megújuló Városháza előtti térre koncentráltak. Ez 

egy új döntés, mert nem a hagyományos, hosszanti elhelyezésben gondolkodtak, hanem 

inkább barátságosabb, kuckósabb, azaz a régi idők sikátorait idézve igyekeztek a tér 

adottságait alapvetésként figyelembe venni. A sárgával jelölt házak egyformák az egységes 

városkép érdekében. Ezek két karaktert foglalnak magukba: étel- és italfogyasztásra 

szolgálnak, illetve vásári funkciót látnak el.  

 

A Városháza előtt látható pici házikókat a gyerekeknek gondolták felállítani. Ezek az 

úgynevezett „agórafalvak”, ahol a kicsik örömmel szoktak játszani és amely új dolog.  

 

A világoskék színnel jelölt négyzetek az ún. installációk. Kinézetükben eltérnek a sárgával 

jelölt sátrakétól. Ezekben a különböző vállalkozások fogják a saját elképzeléseiket hozni, 

azonban ezek megjelenését egyértelműen szűrik a rendezők. Némely esetben döntést kellett 

hozni arról, hogy csak olyan, a vásári összkép tekintetében megfelelő, szép házak 

létesüljenek, amelyek könnyebben beleférnek az elképzelésbe.  

 

A „Tér a térben” esetében sátrakat helyeznek ki, együttműködésben a helyi termék piac 

rendezvénnyel is. A rendszeres csütörtöki piaci programok a rendezvény ideje alatt is 

megkapják a helyüket.  

Gyenes Kata fotóművész munkáiból egy szabadtéri kiállítást is rendeznek. 
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Ezt követően arról ad tájékoztatást, hogy a rendezvény két kardinális eleme az óriáskerék és a 

jégpálya.  

 

Az óriáskerék közkedvelt és jól működő lehetőség, amely jól debütált az elmúlt évben. Idén 

olyan lehetőség adódott, amikor is egy nagyobb kerékkel kellett számolni. Hosszas egyeztetés 

és vizsgálatok után a maga részéről úgy döntött, hogy ez nem valósul meg ebben az évben 

ebben a programban. Az előző évekhez képest ez egy módosítás. Ennek oka, hogy az egyik 

oldal talpalási pontjai a városi vízvezetékhez közel vannak.  

Elmondja, hogy ez a tér egyébként egy kisebb kerék működtetésére alkalmas, és úgy 

gondolja, hogy turisztikai értékét tekintve ideális egy ilyen időszakos kiállítás. Kezdetben 

óriáskerékkel és jégpályával számoltak tehát, de így – gyakorlatilag az óriáskerék helyén - a 

jégpálya nagyobb funkcióval tud kiteljesedni.  

 

Ez a jégpálya egy újgenerációs, négy évszakos pálya, amelyet feltöltenek, majd leengednek. 

Nem árasztják el vízzel a Főteret és viszonylag rövid építési és bontási munka során (másfél 

nap alatt) érkezik és távozik a térről. Az óriáskerék megléte bevételi forrás, ezért nem könnyű 

elengedni ebből a szempontból, de a jégpálya megléte a régi idők karácsonyi hangulatának 

megidézéséhez ideálisabb. Ez a változás került az anyagba, mint közterület-használati 

változás.  

 

Az időszak tekintetében elmondja, hogy mindig a gyertyagyújtáshoz igazodik a fesztivál, így 

4 hétvége áll rendelkezésre. Ezért került megjelölésre az első gyertyagyújtás időpontja, illetve 

a december 23-ai utolsó, ugyanakkor január 1. napja tekinthető továbbra is a végső 

időpontnak. A színpadhoz kötött programcsoport miatt a színpad bontási időpontja december 

23. Ez a régi idők karácsonya programsorozat vége.  

A jégpálya és a kék épületek január 1-ig lesznek kint. Január 1. a határidő a kérvények 

tekintetében, de tartalmilag van egy belső, december 23-ai határidő is, amely az előadásszintű 

protokollt zárja.  

 

A szabadtéri színpad képes kiszolgálni mind a városi gyertyagyújtás rendezvényeit, mind 

pedig a pénteki és szombati napokra csoportosított programelemeket.  

 

A Városháza előtti részen lesz az adventi koszorú helyszíne. Ez állandó pozíció, amelyet 

minden egyes gyertyagyújtás esetén átgurítanak a színpadhoz. 

 

Bodrozsán Alexandra: 

 

Megkérdezi, hogy a jégpálya használata ingyenes lesz-e? 

 

Barta Dóra,  

a Hírös Agóra Kulturális és Ifjúsági Központ Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója: 

 

Nem. Fizetni kell a jégpálya használatáért, hiszen ennek ittléte a Hírös Agóra számára is 

kiadás, mert azt bérelniük kell.  

 

Bodrozsán Alexandra: 

 

Megkérdezi, hogy milyen árakra lehet számítani? Napijegyek lesznek-e? Korcsolyabérlésre 

lesz-e lehetőség, illetve kecskemétiek olcsóbban korcsolyázhatnak-e, pl. lakcímkártyával, 

Kecskemét Kártyával?  
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Barta Dóra,  

a Hírös Agóra Kulturális és Ifjúsági Központ Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója: 

 

Próbáltak alkut kötni és a város számára elfogadható jegyárakat megállapítani, hasonlóan a 

tavalyi óriáskerék jegyárakhoz. Igyekeznek elfogadható árat megállapítani. Igen, napijegyek 

lesznek és lehetőség lesz korcsolyák bérlésére is, hiszen 120 db korcsolya rendelkezésre fog 

állni. Aki erre sétál és korcsolyázni szeretne, megteheti. A kecskemétiek a Kecskemét Kártya 

használatával kedvezményhez jutnak a korcsolyapálya használatakor.  

 

 

Kósa József: 

 

Az előterjesztésben szereplő elképzeléseket jónak tartja. Megkérdezi ugyanakkor: nem lenne-

e érdemes azzal foglalkozni, hogy az óriáskeréknek keressenek egy állandó helyet?  

Véleménye szerint az óriáskerék az elmúlt évben rendkívül népszerű volt, ezért az emberek 

azt keresni fogják, várják. Felveti, hogy a volt szovjet emlékmű helyén az év végi adventi 

vásár alkalmával nem lehetne ezt felállítani? Az év többi részében pedig más célra 

használhatnák ezt a teret. Megkérdezi, hogy a lakóktól érkezett-e reklamáció? 

 

 

Barta Dóra,  

a Hírös Agóra Kulturális és Ifjúsági Központ Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója: 

 

A bizottsági tagok számára egy térképmellékleten mutatja, hogy mekkora az az óriáskerék, 

amelyet a város be tud fogadni. Ennél egy kisebb kerék készülne kifejezetten Kecskemét 

városa számára, amely a jövőben biztonságosan felállítható. Egyetért azzal, hogy nagy igény 

merült fel ennek kapcsán, hiszen sokan látogatták Kecskemétet kifejezetten az óriáskerék 

miatt. Ezt a szolgáltatást jövőre mindenképpen szeretnék megvalósítani. Hozzáteszi, egy 

óriáskerékkel nem mennek ki a város külsőbb részeire, mert jellemzően a főtereken szokták 

felállítani azokat.  

 

A szervezők részéről az a döntés született, hogy a város szempontjából lehetőség szerint a 

legnagyobb óriáskereket fogadja be a jövőben a város. Most takarékossági intézkedések okán 

és a „Régi idők karácsonya” rendezvény miatt ez évben véleménye szerint nem ide való az 

óriáskerék, hiszen ez egy modernebb forma. A jövőben viszont biztosítani fogják ennek 

felállítását és a kecskemétiek nem maradnak óriáskerék nélkül. Más helyszíneket is 

körbejártak, azonban nagyon sok a fa, amelyeket nem tudnak kikerülni. 

 

Kifogás nem érkezett, sőt nyilatkozattal rendelkezik a Hírös Agóra a lakók 

együttműködéséről.  

 

Király József 

 

A kiosztott anyaggal együtt az előterjesztésből látszik, hogy elfogadható városképi javaslat 

született a rendezvény tekintetében. Korábban felvetette azt, hogy nem ért egyet az óriáskerék 

helyszínével, sokkal inkább a Kada-tengelynél, azaz az szökőkút környékén kellene 

elhelyezni, megvizsgálva azt, hogy milyen merevítéssel és technikai eszközökkel oldható ez 

meg. Jobb látványt nyújtana a főtér ezen részén az óriáskerék. 
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A jégpálya felállítását üdvözli és a kijelölt helyet is jónak tartja. Így a színpad előtt kinyílik a 

tér és nincs eltakarva a 0 kilométerkő sem, amit a gyerekek télen is szívesen használnak 

játékra. Az előterjesztést elfogadásra javasolja azzal, hogy az óriáskerék tekintetében tovább 

vizsgálódjanak.  

 

Kéri végül azt, hogy a főtéri nyilvános illemhely nyitva tartásáról is egyeztessenek az 

üzemeltetővel ebben az időszakban. 

 

 

Barta Dóra,  

a Hírös Agóra Kulturális és Ifjúsági Központ Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója: 

 

Az illemhely tekintetében ígéretet tesz az egyeztetésre.  

 

 

Dr. Temesvári Péter: 

 

Mivel olyan új információk hangzottak el a kiküldöttekhez képest, amelyek az előterjesztés 

mellékletét érintik, javasolja, hogy valamelyik bizottsági tag mindkét bizottságból vállalja fel 

azokat. Ezt követően a módosító javaslatról szavazhatnak a bizottságok.  

 

 

Dr. Fekete Gábor: 

 

Az Értékmegőrzési Bizottság részéről felvállalja a módosító javaslatot. 

 

 

Lejer Zoltán: 

 

A Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság részéről felvállalja a módosító 

javaslatot.  

 

 

Dr. Fekete Gábor: 

 

Ezt követően megállapítja, hogy az előterjesztéshez több kérdés, hozzászólás nincs, ezért 

megkérdezi az Értékmegőrzési Bizottság tagjait, ki ért egyet a módosításnak megfelelően a 

határozat-tervezettel? 

 

Szavaztatást követően megállapítja, hogy a bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

65/2022. (XI.22.) ÉmB. sz. határozat 

A Történeti Főtér Együttes területén szervezésre kerülő szabadtéri rendezvény 

véleményezése   

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Értékmegőrzési Bizottság megtárgyalta Dr. 

Homoki Tamás alpolgármester 1912-13/2022. számú előterjesztését és az alábbi határozatot 

hozta: 
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Az Értékmegőrzési Bizottság a Történeti Főtér Együttes területén szervezésre kerülő 

szabadtéri rendezvényt kulturális szempontból támogatja. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

 

Értesítendő: 

1.) Bizottság tagjai 

2.) Dr. Homoki Tamás alpolgármester  

3.) Dr. Patay Balázs irodavezető, Szervezési és Jogi Iroda 

4.) Ladics Monika irodavezető, Humánszolgáltatási Iroda 

5.) Dr. Fölföldi Klára osztályvezető, Jogi Osztály 

6.) Irattár    

 

 

Dr. Fekete Gábor: 

 

Megkérdezi a Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság tagjait, ki ért egyet a 

módosításnak megfelelően a határozat-tervezettel? 

 

Szavaztatást követően megállapítja, hogy a bizottság 5 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 

54/2022. (XI. 22.) KVAB. számú határozat 

A Történeti Főtér Együttes területén szervezésre kerülő szabadtéri rendezvény 

véleményezése 

 

 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár 

Bizottság megtárgyalta dr. Homoki Tamás alpolgármester 1912-14/2022. számú 

előterjesztését és az alábbi határozatot hozta: 

 

A Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság a Történeti Főtér Együttes területén 

szervezésre kerülő szabadtéri rendezvényt városképi és környezeti szempontból támogatja. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős:     Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

 

 

A határozatról értesülnek: 

1-7.) A bizottság tagjai 

8.) Dr. Patay Balázs, a Szervezési és Jogi Iroda vezetője 

9.) Ladics Monika, a Humánszolgáltatási Iroda vezetője 

10.) Dr. Fölföldi Klára, a Jogi Osztály vezetője 

11.) Irattár 

 

 

 

 



 

 

8 

 

 

 

Dr. Fekete Gábor:  

 

Ezt követően megállapítja, hogy a bizottság a napirend tárgyalását befejezte, ezért 

megköszönve a jelenlévők részvételét, valamint a bizottságok munkáját, az ülést 9.00 órakor 

bezárja.  

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

Dr. Fekete Gábor s.k.           Lejer Zoltán s.k. 

az Értékmegőrzési      a Környezetvédelmi,  

   Bizottság elnöke         Városrendezési és  

Agrár Bizottság elnöke 


